
UCHWAŁA NR………..2025 

RADY MIASTA JASTRZĘBIE− ZDRÓJ 

Z dnia ……………..2025 r. 

 

W sprawie zdecydowanego sprzeciwu wobec planowanego zaniechania realizacji projektu 

„Uzupełnienie sieci kolejowej o połączenie kolejowe Jastrzębia-Zdroju z Katowicami„  

w ramach programu Kolej + 

 

Na podstawie art. 18 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U z 2024r. 

poz. 1465 z póżn. zm.) 

Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój 

Uchwala 

§1. Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój wyraża zdecydowany sprzeciw wobec zaniechania budowy 

połączenia kolejowego Jastrzębia-Zdroju z Katowicami po linii nr 159, poprzez rezygnację z realizacji 

projektu „Uzupełnienie sieci kolejowej o połączenie kolejowe Jastrzębia-Zdroju z Katowicami„ w 

ramach programu Kolej +. Uzasadnienie stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

§2 Uchwałę otrzymują: 

- Prezes Rady Ministrów 

- Minister Infrastruktury 

- Marszałek Województwa Śląskiego 

- Wojewoda Śląskiego  

- Posłowie i Senatorowie w regionie. 

§3. Wykonanie Uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miasta. 

§4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



UZASADNIENIE 

 

Jastrzębie-Zdrój jest największym miastem w Polsce, które nie posiada dostępu do kolei. Ostatni pociąg 

z naszego miasta odjechał ze stacji Jastrzębie-Zdrój w 2001 r. Od tego czasu miasto jest wykluczone 

komunikacyjnie. Starania zmierzające do powrotu kolei do Jastrzębia-Zdroju rozpoczęliśmy już w 2013 

roku. Jako Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój nie zgadzamy się na wykluczenie komunikacyjne naszego 

miasta przez kolejna lata.  

Program Kolej+ miał być odpowiedzią na potrzeby mieszkańców Jastrzębia-Zdroju, którzy podczas 

wielu rozmów i konsultacji podkreślali jak ważny jest powrót kolei do naszego miasta. Planowo w  2029 

r. ze stacji w Jastrzębiu-Zdroju miały odjeżdżać pociągi do Katowic. Decyzja o zaniechaniu realizacji 

projektu „Uzupełnienie sieci kolejowej o połączenie kolejowe Jastrzębia-Zdroju z Katowicami„ w 

ramach Programu Kolej+ powoduje, że połączenie kolejowe nie wróci do naszego miasta, co jest dla 

nas nie do przyjęcia.  

Miasto Jastrzębie-Zdrój zainwestowało do tej pory w ten projekt ponad 730 tyś. zł. Poziom 

zaawansowania prac nad projektem oraz nasze zaangażowanie finansowe nie pozwalają nam ze 

spokojem patrzeć jak projekt wyrzucany jest do kosza.  

Mieszkańcy oczekują od nas działań prowadzących do odtworzenia kolei w mieście, dlatego naszym 

obowiązkiem jest sprzeciwić się zaniechaniu projektu, nad którym pracę trwają już od 5 lat, ponieważ 

mamy poczucie, że zarówno nasz czas jak i pieniądze zostaną zmarnowane. Ponadto zaniechanie 

odtworzenia połączenia kolejowego po śladzie linii 159 odcina nas od bardzo istotnego dla 

mieszkańców kierunku Beskidów.  

Każde kolejne lata wykluczenia komunikacyjnego działają na naszą niekorzyść, blokując rozwój miasta 

w sferze inwestycyjnej, turystycznej i społecznej. Jastrzębie-Zdrój z dostępem do bezpośredniego 

połączenia kolejowego z Katowicami zyskuje ogromny potencjał rozwojowy, który jest nam potrzebny 

szczególnie teraz, w perspektywie transformacji energetycznej, przed którą jako miasto stoimy.  

Oczekujemy kontynuowania projektu, tak aby zgodnie z jego założeniami w 2029 roku pierwsze  

pociągi wyjechały z Jastrzębia-Zdroju  do Katowic. 


